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BR.0012.6.20.2021 

 

Protokół nr 8/2021 

posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Polityki Społecznej, 

które odbyło się w dniu 16 września 2021 r. 

 

W posiedzeniu udział wzięło 10 członków komisji (nieobecny radny Łukasz Zarzycki), a także 

Przewodniczący Rady Wojciech Skrzekut, kierownik Wydziału Promocji Zdrowia Marlena 

Łochyńska, główny specjalista ds. kontroli i nadzoru właścicielskiego Dominika Kimel, lek. med. 

Piotr Broda (ginekolog) i p. ……………………… (propagatorka metod diagnozowania  

i leczenia przyczyn niepłodności). 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Naprotechnologia – metoda diagnozowania i leczenia przyczyn niepłodności. 

3. Debata dotycząca konieczności budowy w gminie Centrum Zdrowia/przychodni. 

4. Materiały sesyjne. 

5. Korespondencja bieżąca. 

6. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad.1. Otwarcie posiedzenia. 

Otwarcia posiedzenia i stwierdzenia prawomocności obrad dokonała przewodnicząca 

komisji Hanna Kościelska. 

 

Ad.2. Naprotechnologia – metoda diagnozowania i leczenia przyczyn niepłodności. 

Komisja zajęła się kwestią leczenia niepłodności metodą naprotechnologii. W związku  

z tym w posiedzeniu wziął udział lek. med. Piotr Broda – ginekolog oraz ……………………… – 

propagatorka naprotechnologii. 

Problemem leczenia niepłodności, a przede wszystkim możliwościami jego 

dofinansowania komisja zajmowała się podczas kwietniowego i sierpniowego posiedzenia. Mając 

świadomość, że metoda zapłodnienia pozaustrojowego nie wszystkim odpowiada, członkowie 

komisji chcieli bliżej zapoznać się z naprotechnologią, a także porozmawiać o ewentualnym 

programie umożliwiającym dofinansowanie naprotechnologii. 

Lek. med. Piotr Broda, na podstawie prezentacji pt. „Badania laboratoryjne w procesie 

diagnozowania zaburzeń zdrowia prokreacyjnego i niepłodności – okiem ginekologa”, przybliżył 

radnym metodę naturalnej prokreacji – naprotechnologię. W dyskusji głos zabrali  

m.in. przewodnicząca komisji Hanna Kościelska, lek. med. Piotr Broda, radny Jacek Sommerfeld 

(wraz z radną Gabrielą Przyczyną zgłosili chęć przygotowania ww. programu we współpracy  

z Wydziałem Promocji Zdrowia), p. ……………………… (opowiedziała swoją historię, dzięki której 

została propagatorką naprotechnologii), kierownik Wydziału Promocji Zdrowia Marlena 

Łochyńska (zwróciła uwagę, że w przypadku przygotowania ww. programu być może będzie 

konieczne przesłanie go do Agencji Oceny Technologii Medycznych i Taryfikacji). 

Podczas dyskusji zwrócono uwagę na przeszkodę, która może uniemożliwić 

dofinansowanie. Przeszkodą jest brak programu, do którego mogłaby dołączyć Gmina 
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Czerwonak. Na ten moment jedyną możliwością wydaje się stworzenie własnego programu,  

a na to potrzebny jest czas. 

 

Ad.3. Debata dotycząca konieczności budowy w gminie Centrum Zdrowia/przychodni. 

Główny specjalista ds. kontroli i nadzoru właścicielskiego Dominika Kimel wyjaśniła, że: 

 otrzymała zadanie zlecenia analizy efektywności w ramach partnerstwa publiczno-prywatnego 

(PPP) odnośnie zaprojektowania wybudowania i prowadzenia ośrodka zdrowia; 

 wysłano zapytanie do trzech potencjalnych doradców; zgłosiła się tylko jedna firma, z którą 

zawarto umowę na wykonanie analizy efektywności; 

 konsultacje zostały przeprowadzone z czterdziestoma podmiotami branży medycznej;  

w trakcie konsultacji zostały również wysłane kwestionariusze do firm budowlanych i jednej 

firmy finansowej; odzew był niewielki; podmioty branży medycznej nie były zainteresowane 

wzięciem udziału w konsultacjach; ostatecznie rozmawiano z ośmioma podmiotami branży 

medycznej, firmami budowlanymi i firmą finansową; 

 podmioty medyczne zwróciły uwagę, że preferują rolę operatora medycznego  

w wybudowanym obiekcie, ponieważ nie mają doświadczenia w branży budowlanej; 

 podmioty branży budowlanej zwróciły uwagę, że znają się na budownictwie i chętnie wybudują 

budynek i zostawią do zagospodarowania gminie; 

 obawy, które zgłosiły podmioty medyczne: ograniczony dostęp do służb medycznych, lokalny 

monopol Zespołu Lekarza Rodzinnego „Pro Familia”, brak zainteresowania rozszerzeniem 

działalności w innym województwie, zmiany wprowadzone przez ministerstwo zdrowia  

w zakresie usług medycznych (duże ryzyko biznesowe i trudności pozyskania personelu), brak 

zainteresowania realizacją projektu budowlanego, polityka firmy nie wskazuje na rozszerzenie 

świadczenia usług i wielkość populacji na danym rejonie, plan biznesowy danej placówki 

medycznej opierający się tylko na prowadzeniu tej obecnej placówki medycznej nie zakładał 

żeby rozszerzać działalność; 

 firma doradcza sformułowała następujące wnioski: brak zainteresowania na rynku firm branży 

medycznej, brak dostępności zasobów osobowych (lekarzy, pielęgniarek, położnych), widoczny 

monopol jednej firmy na rynku usług medycznych w Gminie Czerwonak i podmioty branży 

medycznej są zainteresowane świadczeniem usług medycznych, podmioty branży budowlanej 

– świadczeniem usług budowlanych; 

 rekomendacje: rozbicie jednego zadania na dwa zadania (zaprojektowanie i budowa – 

podmioty budowlane – zadanie w gestii Gminy Czerwonak, realizowane ze środków własnych; 

świadczenie usług medycznych – pozostawienie podmiotom medycznym), oddanie gruntu  

w użytkowanie wieczyste lub zawiązanie spółki o kapitale mieszanym; 

 harmonogram: termin realizacji umowy z firmą doradczą na ocenę efektywności – do końca 

października br.; firma zobowiązała się przygotować do 30 września br. odpowiedź czy PPP 

jest opłacalne dla Gminy Czerwonak; firma doradcza zobowiązała się, że w analizie 

efektywności rozważy wariant użytkowania wieczystego. 

Podsumowując: Centrum Zdrowia miałoby powstać na granicy Koziegłów i Czerwonaka. 

Niestety, analiza rynku nie wypada pomyślnie dla gminy. Podmioty medyczne nie  

są zainteresowane współpracą w formule partnerstwa publiczno-prywatnego, które stosowane 

jest bardzo rzadko. Pod uwagę powinna być brana raczej forma świadczenia usług w budynku 

należącym do gminy. Jednak zainteresowanie tą formą jest znikome. Placówki medyczne 
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obawiają się wejścia na teren całkowicie zmonopolizowany, w obliczu braku personelu 

medycznego. 

 

Ad.4. Materiały sesyjne. 

Komisja zapoznała się z porządkiem obrad XXXVIII sesji Rady Gminy Czerwonak, która 

odbędzie się 23 września 2021 r. 

 

Ad.5. Korespondencja bieżąca. 

 Komisja zapoznała się z zaproszeniem na październikowe posiedzenie Rady Seniorów 

Gminy Czerwonak. Komisja ustaliła, że w posiedzeniu Rady Seniorów weźmie udział radna 

Gabriela Przyczyna. 

 Radna Agnieszka Dudziak zdała relację z ostatniej sesji Rady Seniorów Gminy Czerwonak. 

 

Ad.6. Zamknięcie posiedzenia. 

Przewodnicząca komisji Hanna Kościelska zamknęła posiedzenie komisji. 

 

 

 

 

 

Przewodnicząca 

Komisji Oświaty, Kultury, Sportu 

i Polityki Społecznej 

 

 

Hanna Kościelska 


